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Protokół Nr ORN.0012.3.12.2015 
posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej,  

Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 24 listopada 2015 r. 
 

 

Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Karolina Kuskowska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Burmistrz – Wacław Olszewski, 

 Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel, 

 Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz, 

 Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Alicja Mieszuk, 

 Inspektor Wydziału Edukacji, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji Urzędu 

Miejskiego w Olecku – Anna Mitin, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Alicja Szałkowska, 

 Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Monika Dudycz – Stefanowska, 

 przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Ponadto na posiedzenie Komisji przybył: 

 Pan Dariusz J. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

otworzył posiedzenie komisji i przedstawił porządek posiedzenia.  

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Sprawy wniesione. 

4. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku obrad komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.3.11.2015 nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 5 członków) przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym przyjęła protokół  

Nr ORN.0012.3.11.2015 z posiedzenia komisji odbytego w dniu 27 października 2015 r.  
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Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Burmistrza Olecka; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że Centralne Biuro Antykorupcyjne Delegatura w Białymstoku wezwało Radę 

Miejską do wygaszenia mu mandatu w związku z jednoczesnym pełnieniem funkcji 

Burmistrza i Prezesa Koła Łowieckiego "Sarna" w Olecku. Dodał, że jeżeli Rada podejmie 

uchwałę o wygaszeniu ma on 30 dni na odwołanie się do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego. Jeżeli natomiast Rada nie podejmie przedmiotowej uchwały, wówczas 

sprawę rozstrzygnie Wojewoda Warmińsko-Mazurski, który może wydać zarządzenie 

zastępcze o wygaszeniu mandatu. W tej sytuacji także ma 30 dni na odwołanie się do WSA. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

b) projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy na 2016 r. 

Gminy Olecko z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że od kilku lat olecki samorząd w ramach współpracy ustanawia zasady 

współdziałania z sektorem pozarządowym. Projekt uchwały określa przedmiot, cele  

i priorytety współpracy w realizacji zadań. W przedmiotowej sprawie odbyło się spotkanie  

z organizacjami pozarządowymi. 

 

Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Alicja Mieszuk 

dodała, że w spotkaniu uczestniczyły dwa podmioty reprezentowane przez 4 osoby.  

Poza spotkaniem można było się wypowiedzieć poprzez stronę internetową i formularz 

konsultacyjny. Ponadto, w czasie trwania konsultacji, przez dwa tygodnie pełniła dyżury  

w urzędzie.  

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

ma pytanie dotyczące organizacji pozarządowych, które otrzymują pieniądze na działalność. 

 

Alicja Mieszuk 

powiedziała, że organizacje pozarządowe nigdy nie dostają pieniędzy na działalność 

statutową. To jest niedopuszczalne. Organizacje pozarządowe mogą pozyskać dofinansowanie  

na zadania własne gminy. To jest coś zupełnie innego. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

wyjaśnił, że jest prośba z ich strony, jeśli organizują np. jakieś imprezy w Olecku,  które 

promują miasto, aby otrzymać dofinansowanie na ich organizację. 

 

Alicja Mieszuk 

powiedziała, że zakres zadań w 2016 roku, które przekazane będą sektorowi do realizacji 

zostały określone w projekcie uchwały. Odczytała § 6 ust. 1 załącznika do projektu uchwały:  
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„§ 6. Priorytety w realizacji zadań publicznych 

1. Do priorytetowych zadań gminy w 2016 r. we współpracy z podmiotami programu należą: 

1) w zakresie ochrony i promocji zdrowia poprzez: 

a) organizację czasu wolnego w okresie wakacji dla dzieci i młodzieży do lat 16, 

zameldowanych na terenie gminy Olecko poprzez zorganizowanie półkolonii, kolonii lub 

obozów z elementami profilaktyki uzależnień ; 

b) organizację i zagospodarowanie czasu wolnego z elementami profilaktyki uzależnień, dla 

dzieci i młodzieży z gminy Olecko, zagrożonych wykluczeniem społecznym, poprzez 

działania pedagogów ulicznych; 

2) w zakresie upowszechniania turystyki poprzez organizację w Olecku imprez promujących 

aktywny wypoczynek; 

3) w zakresie wpierania rodziny i systemu pieczy zastępczej poprzez prowadzenie 

i zapewnienie miejsc w placówkach opiekuńczych wsparcia dziennego poprzez prowadzenie 

dwóch świetlic; 

4) w zakresie kultury: 

a) cykliczne zajęcia lub programy z zakresu edukacji i animacji kultury dla dzieci, młodzieży 

i dorosłych zwiększające ich kompetencje społeczno-kulturowe, 

b) wzbogacenie form upowszechniania kultury poprzez organizację wydarzeń kulturalnych 

zwiększających świadomość kulturalną i prezentujących twórczość artystyczną mieszkańców 

Gminy Olecko; 

5) w zakresie edukacji: 

a) wspieranie działań służących rozwijaniu kompetencji społecznych i aktywności 

w środowisku lokalnym wśród dzieci, młodzieży i dorosłych, 

b) podejmowanie inicjatyw o charakterze lokalnym, służących popularyzacji edukacji 

regionalnej, obywatelskiej i patriotycznej; 

6) w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej: 

a) organizacja zajęć rekreacyjno-sportowych dla dzieci w wieku przedszkolnym i klas I – III 

szkół podstawowych, 

b) organizacja zajęć rekreacyjno-sportowych dla osób starszych, 

c) organizacja zajęć rozwijających umiejętności sportowe mieszkańców Gminy w różnych 

dyscyplinach sportowych i ich uczestnictwo w rywalizacji sportowej; 

7) w zakresie współpracy i działalności na rzecz organizacji pozarządowych oraz innych 

podmiotów prowadzących działalność pożytku publicznego poprzez prowadzenie w Olecku 

Centrum Organizacji Pozarządowych”. 

Dodała, że tylko na te zadania w 2016 roku będą ogłaszane konkursy. W ramach tych zadań 

będzie można otrzymać dofinansowanie, jeżeli wygra się konkurs. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

chodzi mu o to, czy jeżeli np. ktoś organizuje mistrzostwa Polski, może dostać pieniądze. 

 

Alicja Mieszuk 

przytoczyła przed chwilą zadania, na które można otrzymać dofinansowanie, wprost nie 

można zapisać zadania organizacja mistrzostw. Formuła jest szersza. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

rocznego programu współpracy na 2016 r. Gminy Olecko z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 
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c) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy powyżej  

3 lat; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku wystąpił 

z wnioskiem o wyrażenie zgody na wydzierżawienie trzech kortów tenisowych na okres 15 lat 

do całorocznego wykorzystania dla najemcy wyłonionego w drodze przetargu. Inicjatorem 

sprawy jest potencjalny dzierżawca. Warunkiem wydzierżawienia nieruchomości jest m.in: 

- wykonanie przez dzierżawcę zadaszenia kortów typu „balon”, uzgodnione m.in. 

z właścicielem działki, konserwatorem zabytków, służbami budowlanymi, 

- doprowadzenie mediów pod „balon”, tj. wody, prądu, ogrzewania i innych niezbędnych  

do użytkowania, 

- uzgodnienie z właścicielem działki wszystkich modernizacji, przeróbek czy innych zmian  

na obiekcie, 

- ponoszenie kosztów z tytułu opłaty podatku od nieruchomości, ubezpieczenia obiektu  

oraz opłaty rocznej w wysokości minimalnej 6 000 zł brutto. 

Wydzierżawienie trzech kortów na w/w warunkach uatrakcyjni infrastrukturę sportową 

w Gminie Olecko oraz umożliwi korzystanie z obiektów przez cały rok bez angażowania 

gminnych środków finansowych. Uruchomienie procedury przetargowej wymaga wyrażenia 

przez Radę Miejską w Olecku zgody na wydzierżawienie trzech kortów tenisowych na okres 

15 lat. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

zapytała, co będzie w sytuacji, kiedy zgłosi się inna zainteresowana osoba. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że zgodnie z procedurą musi być to przetarg nieograniczony. 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

powiedział, że może warto zastanowić się nad ustaleniem terminu zadaszenia. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że osoba, która będzie dzierżawić, zrobi to bardzo szybko, by nie ponosić strat. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy konserwator zabytków nie będzie przeszkadzał. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że trzeba uzgodnić, ale jeśli chodzi o balon, to on nie jest duży, nie będzie 

dominujący. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie umowy dzierżawy powyżej 3 lat. 
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d) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie aportu środków trwałych 

do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o.; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że w tym roku wykonano zadanie inwestycyjne przy ul. Syrokomli w Olecku. 

Została wykonana sieć wodociągowa, przyłącza wodociągowe, kanalizacja sanitarna  

i przyłącze kanalizacji sanitarnej. Aport rzeczowy do kwoty 57 000,00 zł przeznaczony jest na 

podwyższenie kapitału zakładowego Spółki poprzez utworzenie 114 udziałów po 500 zł. 

Nadwyżka ponad wartość nominalną udziałów w wysokości 171,19 zł przeznaczona jest na 

kapitał zapasowy Spółki. Wytworzone środki trwałe należy przekazać do Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Olecku, w celu dalszej eksploatacji i konserwacji tych 

urządzeń. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na wniesienie aportu środków trwałych do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji 

Spółka z o.o. 

 

e) projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów położonych przy ul. Produkcyjnej, Szosie do Świętajna, 

Zamostowej, na Os. Siejnik II, pomiędzy ul. Wiejską i Leśną oraz w rejonie cmentarza 

przy ul. Leśnej w Olecku; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że właściciele działek wystąpili z wnioskami, aby zmienić przeznaczenie 

niektórych miejsc na inne cele niż w dotychczasowym, obowiązującym planie. Prace nad 

planem dobiegły końca. Plan był konsultowany, nie wniesiono uwag.  

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Alicja Szałkowska 

dodała, że na podstawie uchwały intencyjnej z zeszłego roku była sporządzana zmiana planu. 

Również uchwałą z dnia 29 maja nastąpiło dołożenie zakresu 220 m² do planu, wynikające  

z zamierzeń inwestycyjnych Zakładu Energetycznego i osoby fizycznej, które wspólnie 

złożyły wniosek do planu, by zamienić się działkami. Do wszystkich właścicieli działek 

wysłano zawiadomienia o przystąpieniu do planu i możliwości składania wniosków.  

O wyłożeniu planu także poinformowano wszystkich właścicieli działek. Dodała,  

że od momentu, kiedy projekt uchwały wpłynął do biura Rady Miejskiej, nastąpiła zmiany 

ustawy, które zostaną wprowadzone autopoprawką do projektu uchwały. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych przy ul. Produkcyjnej, Szosie  

do Świętajna, Zamostowej, na Os. Siejnik II, pomiędzy ul. Wiejską i Leśną oraz w rejonie 

cmentarza przy ul. Leśnej w Olecku. 
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f) projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr ORN.0007.72.2015 Rady Miejskiej  

w Olecku z dnia 29 października 2015 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od nieruchomości; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że na podstawie przepisów ustawy z dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji 

w ustawie z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych dodano literę d). 

Powyższa zmiana polega na wprowadzeniu nowej stawki od gruntów niezabudowanych 

objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie o rewitalizacji, i położonych na 

terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje 

przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu 

mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego 

planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono 

budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego. Zmiana ta wejdzie w życie 1 stycznia 

2016 roku. Rada Miejska ma obowiązek ustalić stawkę, pomimo że obecnie takich gruntów 

nie ma. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

uważa, że jest to sztuka dla sztuki. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że obecnie tak. Jednak jest to obowiązek Rady. 

 

Pytań ani innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

Nr ORN.0007.72.2015 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 29 października 2015 r. w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

g) projekt uchwały w sprawie umorzenia wierzytelności pieniężnej Gminy Olecko  

z tytułu zaległego czynszu; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, iż jest to sprawa przewlekła i dotyczy zaległości czynszowych z czasów 

funkcjonowania Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej. Zaległość wynosi 53.151,24 zł, w tym: 

należność główna - 24.611,73 zł, odsetki ustawowe - 27.971,91 zł, koszty procesu - 567,60 zł. 

Na wymienione zaległości gmina posiada nakazy zapłaty. Na podstawie dokumentacji 

księgowej ustalono, że Pan Mariusz S. dokonał wpłat tytułem zadłużenia na łączną kwotę 

8 566,75 zł. Pozostałe osoby zobowiązane do zapłaty nie dokonywały żadnych wpłat.  

W uzasadnieniu wniosku zobowiązany podnosi, że jego rodzina znajduje się w trudnej 

sytuacji. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, co dzieje się z mieszkaniem. 

 

Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Monika Dudycz – Stefanowska 

odpowiedziała, że mieszkanie, którego sprawa dotyczy zostało dawno odzyskane, osoby 

zostały eksmitowane. 
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Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie umorzenia 

wierzytelności pieniężnej Gminy Olecko z tytułu zaległego czynszu. 

 

h) projekt uchwały w sprawie określenia wzoru formularzy stosowanych do wymiaru  

i poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że ustawą z dnia 25 czerwca 2015 r. o zmianie ustawy o samorządzie 

gminnym oraz niektórych innych ustaw wprowadzono m.in. zmiany do ustawy z dnia 

15 listopada 1984 r. o podatku rolnym, ustawy z dnia 30 października 2002 r. o podatku 

leśnym, ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych. Wobec 

powyższego dotychczas obowiązujące wzory deklaracji i informacji podatkowych wymagają 

dostosowania. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia wzoru 

formularzy stosowanych do wymiaru i poboru podatku rolnego, leśnego  

i od nieruchomości. 

 

i) projekt uchwały uchylającej uchwałę Nr XIV/133/07 Rady Miejskiej w Olecku z dnia  

30 listopada 2007 r. w sprawie opłaty od posiadania psów; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że przepis ustawy o podatkach i opłatach lokalnych przewiduje możliwość 

fakultatywnego zarządzenia przez radę gminy poboru opłaty od posiadania psów. Mając  

na uwadze niski dochód z poboru opłaty od posiadania psów nie jest uzasadnione utrzymanie 

jej w kolejnych latach. W związku z powyższym, aby od stycznia 2016 r. możliwe było 

nie pobieranie opłaty od posiadania psów, konieczne jest podjęcie uchwały uchylającej. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, w którym momencie pojawiał się obowiązek uiszczania opłaty. 

 

Monika Dudycz – Stefanowska 

odpowiedziała, że od następnego miesiąca po nabyciu psa.  

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

uważa, że zawsze jakieś pieniądze wpływały na konto gminy. 

 

Monika Dudycz – Stefanowska 

poinformowała, że w 2014 roku wpływy z tego tytułu wyniosły 1 823 zł, za 2015 r.  

do 16 listopada 2015 r. wpłynęła kwota 1 292 zł. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

uchylającej uchwałę Nr XIV/133/07 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 30 listopada 2007 r.  

w sprawie opłaty od posiadania psów. 

 

j) projekt uchwały w sprawie opłaty targowej; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że dotychczas obowiązująca uchwała była podjęta przez Radę Miejską w dniu 

26 października 2007 roku. Podjęcie nowej uchwały w zakresie opłaty targowej podyktowane 

jest obowiązującą od 1 stycznia 2016 r. zmianą przepisów ustawy o podatkach i opłatach 

lokalnych (wprowadzoną na podstawie art. 9 ustawy z dnia 25 czerwca 2015 r. o zmianie 

ustawy o samorządzie gminnym oraz niektórych ustaw, w szczególności nowym brzmieniem 

art. 15 ust 1 w/w ustawy wprowadzającym możliwość fakultatywnego zarządzenia przez radę 

gminy poboru opłaty targowej. W związku z powyższym, aby od stycznia 2016 r. możliwe 

było pobieranie opłaty targowej, konieczne jest podjęcie uchwały w sprawie jej 

wprowadzenia i ustalenia stawek tej opłaty. Dokonał porównania stawek ustalonych w 2007 r. 

ze stawkami zaproponowanymi w obecnym projekcie uchwały. Dodał, że terminem płatności 

opłaty targowej jest dzień, w którym dokonywana jest sprzedaż. Ważnym jest, że za 

pobieranie opłat targowych ustala się wynagrodzenie za inkaso w wysokości 20% brutto  

od zainkasowanych kwot. Dotychczas było to 60%.  

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

uważa, że teren targowicy należy objąć większą kontrolą, ponieważ handel odbywa się często 

„na dziko” na trawnikach i chodnikach. Zastanawia się, czy poborca pobiera opłaty również 

od osób handlujących poza obrębem targowicy. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że inkasent powinien pobierać opłatę także od takich osób. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie opłaty targowej. 

 

k) projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie opłaty miejscowej  

oraz w sprawie uchylenia uchwały w sprawie miejscowości, w których pobiera się opłatę 

miejscową; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że uchylenie uchwały Nr XIII/120/07 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 

26 października 2007 r. w sprawie opłaty miejscowej oraz uchwały Nr XVIII/170/08 Rady 

Miejskiej w Olecku z dnia 25 kwietnia 2008 r. w sprawie ustalenia miejscowości, w których 

pobiera się opłatę miejscową podyktowane jest obowiązującą od 1 stycznia 2016 r. zmianą 

przepisów ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, w szczególności nowym brzmieniem 

art. 17 ust. 1, który mówi, iż rada gminy może wprowadzić opłatę miejscową. Wyżej 

cytowany artykuł ustawy wprowadza możliwość fakultatywnego zarządzenia przez radę 

gminy poboru opłaty miejscowej. Mając na uwadze niski dochód z poboru opłaty miejscowej 

nie jest uzasadnionym utrzymanie jej w kolejnych latach. W związku z powyższym, aby od 

stycznia 2016 r. możliwe było nie pobieranie opłaty miejscowej, konieczne jest podjęcie 

uchwały uchylającej. Dodał, że dochody gminy z tytułu opłaty miejscowej w 2012 roku 

stanowiły kwotę 1 858 zł, w 2013 r. - 3 041 zł, w 2014 r. - 2 365 zł, a w roku 2015 - 2 424 zł. 
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Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy można uchylić te dwa akty w drodze jednej uchwały. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że tak. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały w sprawie opłaty miejscowej oraz w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 

miejscowości, w których pobiera się opłatę miejscową. 

 

l) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2015-2024; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że zwiększa się dochody i wydatki ogółem o kwotę 1 102 198,87 zł. Również 

dokonuje się zmian w przedsięwzięciach wieloletnich.  

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2015-2024. 

 

ł) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2015 rok; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że zwiększa się dochody i wydatki ogółem o kwotę 324 876 zł. 

Dochody: 

1. W dz. 750 – Administracja publiczna, zwiększa się plan o 9.800 zł z tytułu zwrotów za lata 

ubiegłe odszkodowań za niedostarczenie lokali socjalnych. 

2. W dz. 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek, 

zwiększa się plan o 40.000 zł z tytułu podatku od spadków i darowizn oraz o 258.433 zł 

z wpływów z opłaty eksploatacyjnej. 

3. W dz. 801 – Oświata i wychowanie, zwiększa się plan o 16.643 zł z wpłat z innych gmin  

za uczęszczające dzieci do przedszkoli niepublicznych, znajdujących się na terenie naszej 

gminy. 

Wydatki: 

1. W dz. 600 – Transport i łączność, dokonuje się następujących zmian: 

a) w rozdz. 60013 – drogi publiczne wojewódzkie, tworzy się plan w paragrafie opłat na rzecz 

budżetów jst w wysokości 429 zł, tytułem opłaty na rzecz Urzędu Marszałkowskiego  

za umieszczenie urządzeń w drodze, przekazanej w październiku 2015 roku dla Zarządu Dróg 

Wojewódzkich (ul. Gołdapska, Wojska Polskiego, Al. Zwycięstwa), 

b) w rozdz. 60016 – drogi publiczne gminne, zmniejsza się plan wydatków bieżących o 429 zł 

(§ 4300) oraz zwiększa się paragraf 4270 o 4.160 zł w wyniku zmiany przedsięwzięcia 

z funduszu sołeckiego Możne (remont bieżący drogi), 

c) w rozdz. 60016 – drogi publiczne gminne, zmniejsza się plan wydatków inwestycyjnych 

o 78.758 zł na zadaniach: „Projekt budowy drogi w Możnych” o 4.160 zł, „Budowa  

ul. Syrokomli” o 49.308 zł, „Zagospodarowanie terenu przy ul. Sokolej” o 11.290 zł 

i „Projekt przebudowy drogi na Os. Lesk” o 14.000 zł, 
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d) w rozdz. 60017 – drogi wewnętrzne, zmniejsza się plan wydatków inwestycyjnych 

o 26.600 zł na zadaniach: „Projekt budowy drogi dojazdowej na TAG” o 13.500 zł 

i „Przebudowa drogi wewnętrznej przy ul. Kościuszki 10-12” o 13.100 zł. 

2. W dz. 710 – Działalność usługowa, zmniejsza się plan wydatków bieżących o 138.000 zł 

na plany zagospodarowania przestrzennego. 

3. W dz. 758 – Różne rozliczenia, zmniejsza się plan o 80.000 zł przeznaczony na obsługę 

bankową. 

4. W dz. 801 – Oświata i wychowanie, zwiększa się plan wydatków bieżących o 420.260 zł, 

w tym: 

a) zwiększa się plan na wynagrodzenia w jednostkach oświatowych o 424.860 zł, 

b) zmniejsza się plan o 4.600 zł z tytułu dotacji celowej z budżetu na dofinansowanie zadań 

zleconych do realizacji organizacjom prowadzącym działalność pożytku publicznego (zadanie 

- realizacja zajęć pozalekcyjnych i pozaszkolnych rozwijających kompetencje społeczne, 

obywatelskie oraz aktywność w środowisku lokalnym wśród dzieci i młodzieży). 

5. W dz. 851, rozdz. 85154 – Przeciwdziałanie alkoholizmowi, przenosi się plan między 

wydatkami bieżącymi, tworząc w paragrafie 2710 (dotacje celowe na pomoc finansową 

udzielaną między jst) plan w wysokości 2.900 zł z przeznaczeniem na realizację przez Powiat 

Olecki projektu pn. „Rozwój profilaktyki w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie”, 

który obejmie Gimnazjum Nr 1 w Olecku. 

6. W dz. 854, rozdz. 85401 – świetlice szkolne, zwiększa się plan wydatków o 41.314 zł 

z przeznaczeniem na wynagrodzenia i składki ZUS w jednostkach oświatowych. 

7. W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, zwiększa się plan wydatków 

inwestycyjnych o 191.000 zł na realizowanym przedsięwzięciu pn. „Partnerstwo na rzecz 

ochrony wód obszaru transgranicznego LT-PL-RUS” w celu sfinansowania kosztów brutto 

przydomowych oczyszczalni ścieków (podatek VAT nie zostanie odliczony, gdyż brak jest 

związku ze sprzedażą opodatkowaną). 

8. W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, zmniejsza się plan o 1.500 zł 

z tytułu dotacji celowej z budżetu na dofinansowanie zadań zleconych do realizacji 

organizacjom prowadzącym działalność pożytku publicznego (zadania z zakresu kultury). 

9. W dz. 926 – Kultura fizyczna, zmniejsza się plan o 7.000 zł z tytułu dotacji celowej 

z budżetu na dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom prowadzącym 

działalność pożytku publicznego (zadania z zakresu kultury fizycznej). 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany budżetu gminy na 2015 rok. 

 

m) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Oleckiemu; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że wskazany w uchwale pojazd samochodowy stanowi własność Gminy 

Olecko. Umową użyczenia z dnia 10 listopada 2005 r., zawartą pomiędzy Gminą Olecko 

a Olmedica w Olecku Sp. z o.o., pojazd został przekazany spółce w bezpłatne używanie na 

czas oznaczony 10 lat, tj. do dnia 9 listopada 2015 r. W okresie umowy samochód był 

wykorzystywany na potrzeby świadczeń zdrowotnych udzielanych przez spółkę Olmedica 

wszystkim mieszkańcom gminy Olecko i terenów sąsiedzkich. Przedmiotowy pojazd nadal 

zachowuje sprawność niezbędną dla karetki ratunkowej. Powiat Olecki jako właściciel spółki 

Olmedica jest w stanie zapewnić wykorzystanie pojazdu zgodnie z jego przeznaczeniem. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej Powiatowi Oleckiemu. 

 

n) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu  

na realizację projektu pn. „Rozwój profilaktyki w zakresie przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie na terenie powiatu oleckiego”; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że Powiat Olecki realizuje projekt pn. „Rozwój profilaktyki w zakresie 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie na terenie powiatu oleckiego” w ramach Programu 

Osłonowego „Wspieranie Jednostek Samorządu Terytorialnego w Tworzeniu Systemu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie”. Profilaktyką zostanie objęte Gimnazjum Nr 1  

w Olecku. Całkowity koszt projektu wynosi 5.800 zł. Powiat Olecki pokryje wydatki 

w wysokości 2.900 zł. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 5 głosach za i 1 głosie przeciw pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację projektu  

pn. „Rozwój profilaktyki w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie na terenie 

powiatu oleckiego”. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

poinformował, że do biura Rady Miejskiej wpłynęły następujące sprawy: 

 

 Radna Justyna Cieślukowska, po zasięgnięciu opinii mieszkańców Osiedla Siejnik 

poinformowała, iż mieszkańcy nie chcą nadania nazw ulic na osiedlu. 

 Przedstawiciele Oleckiej Izby Historycznej i Koła Miłośników Ziemi Oleckiej zwrócili 

się z prośbą o rozpatrzenie wniosku o upamiętnienie w miejskiej przestrzeni 

publicznej dwóch ważnych dla historii Olecka po 1945 roku osób: Romualda 

Stankiewicza i Feliksa Jordana Lubierzyńskiego. 

 W dniu 16 listopada br. Burmistrz Olecka przedłożył zarządzenie                                           

Nr ORN.0050.163.2015 z dnia 13 listopada 2015 r. w sprawie przyjęcia projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2016-2024 oraz zarządzenie 

Nr ORN.0050.164.2015 z dnia 13 listopada 2015 r. w sprawie przyjęcia projektu 

budżetu Gminy Olecko na 2016 rok.   

 Do wiadomości Rady Miejskiej wpłynął odpis postanowienia Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Olsztynie z dnia 2 listopada 2015 r. w sprawie odrzucenia skargi 

mieszkańca Olecka w przedmiocie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. 

 W dniu 9 listopada br. wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze wojewody stwierdzające 

nieważność uchwały Nr ORN.0007.68.2015 Rady Miejskiej w Olecku z dnia                        

29 października 2015 r. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne udostepnienie 

nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 

 pisma dotyczące sprawy wygaszenia mandatu Burmistrza. 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 4 – Wolne wnioski. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zgłosił następujące wnioski: 

 w związku z remontem ulicy przy Gimnazjum Nr 2 w Olecku i przeniesieniem 

przejścia dla pieszych wnioskuje o lepsze jego oznakowanie i oświetlenie, 

 wnioskuje o naprawę zniszczonych lamp po obu stronach kamiennego mostu  

nad jeziorem. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

zgłosił wniosek o uprzątnięcie lewej strony nowej ścieżki za mostem prowadzącym do Hotelu 

Olecko. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zwrócił się z prośbą do członków Komisji, aby sprawę powołania zespołu do spraw 

nazewnictwa, podobnie jak Komisja Oświaty, przekazać do rozpatrzenia Komisji Statutowej.  

 

W wyniku przeprowadzonej dyskusji Komisja: 

przy 4 głosach za i 2 głosach wstrzymujących zgłosiła wniosek, aby sprawę dotyczącą 

powołania zespołu do spraw nazewnictwa przekazać do analizy Komisji Statutowej  

Rady Miejskiej w Olecku. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

  

     Protokołowała                                                                           Przewodniczący Komisji 

 

Karolina Kuskowska                                                                            Leszek Olszewski 

 


